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„PŮVODNĚ TO MĚL BÝT
TWITTER, ALE JE Z TOHO
INSTAGRAM,“ ŘEKLA TEREZA
DRÁPALOVÁ ŠAJTAROVÁ
Článek, ve kterém se dozvíte více
o působení naší školy na sociálních
sítích.
ČTĚTE NA STRANĚ 4

KLUB MLADÉHO DIVÁKA –
BAVÍME SE, ALE
I PŘIPRAVUJEME NA
MATURITU
Příprava na maturitu v podobě
divadelních představení láká mnohé
studenty.
ČTĚTE NA STRANĚ 3

Slovo úvodem Jsou studenti zapálení
olympionici? se dočtete o účasti
v olympiádách. Již evergreenem
se stává situace ve školní
jídelně. My jsme zaznamenali
určitý posun.
 
Poslední dny a týdny se
v médiích vyrojily články
a zprávy o umělé inteligenci
schopné napsat jakýkoliv text
podle zadání. Přejeme příjemně
strávené chvíle s Palachovinami
napsanými studenty.
 
Vaše 2. B
a DAGMAR DVOŘÁKOVÁ

Milí čtenáři,
 
tři měsíce od předchozího
vydání Palachovin utekly jako
voda. Během nich proběhlo
nejen ve škole mnoho
zajímavého. Tou nejdůležitější
událostí byly prezidentské volby.
 
O volbě našich studentů se více
dočtete uvnitř čísla. K akcím
pořádaným Studentskou radou
GJP před Vánoci patřila
návštěva anonymního ježíška,

předvánoční florbalový turnaj.
O další činnosti informuje její
předseda Štěpán Bačinský.
Pro mnohé bude překvapením
česko-španělský rozhovor
s Vanessou Lydií Fulcrand
Martínez. Připomeneme
Projektový den Jan Palach,
pozveme vás do Klubu
deskových her. Svět kultury
přibližují výsledky čtenářské
ankety i pozvánka
na pokračování Avatara,
informace o KMD. V článku

Překvapil 
výkon 2. A

Vánoční florbalový turnaj plný
překvapení.
 
ČTĚTE NA STRANĚ 5

Zemřel za svobodu a 
demokracii.
Hrdina, který si stál za svým
slovem a nebál se čelit
následkům, to byl Jan Palach.
Každoročně v lednu si
připomínáme čin Jana
Palacha, který se 16. ledna
1969 upálil na Václavském
náměstí na protest
proti komunistickému režimu.
Nejinak tomu bylo i letos.
 
V průběhu Projektového dne Jan
Palach se dozvídáme nejen
informace týkající se jeho
života, ale i významných
dobových událostí.
 
Jeho náplní byly nejen zajímavé
programy ve škole, ale
i exkurze. K pochopení doby
i činu Jana Palacha připravila
paní profesorka Renata
Špačková pro jednotlivé třídy
různé programy, které na sebe
navazují. Během studia tak
díky nim postupně pronikáme
do tématu. Pomáhaly nám
odpovídající díly Dějin udatného
českého národa, kniha Zeď Petra
Síse, filmy OPUS 13, Věřím, že
více světla nebude třeba, Ticho,
ale i publikace Spolužák Jenda
vytvořená loňskými oktavány
a obrazová tapeta ve vestibulu
školy. Nezapomněli jsme
navštívit Památník Jana Palacha
a budovu bývalého gymnázia
na Mělníku. Třetí ročníky si
letos prošly Naučnou stezku
Jana Palacha a navštívily
památník ve Všetatech, zato
čtvrťáky čekala místa spojená

s Janem Palachem v Praze, mj.
trasa, po které se před 54 lety
vydal pohřební průvod
vzdávající mu hold.
 
Je důležité si připomínat události
minulé a nikdy nezapomínat
na dobu, která se stala
mezníkem v historii. Brát je
s pokorou a uvědomit si, jak je
svoboda křehká.
 
ANNA SEČKAŘOVÁ,
ADÉLA VALACHOVÁ

Školní jídelna se 
začíná měnit?

Nové změny v jídelně. Zlepšilo
se něco?
 
Školní jídelna se od minulého
roku dost změnila. V čem
konkrétně? Třeba v tom, že jsou
špinavé tácy, příbory a občas
i skleničky. Většinou vydává
jídlo pouze jedna paní kuchařka,
tím pádem se tvoří dlouhé
fronty, častokrát studenti stojí až
na chodbě. Hodně z nich
kvůli tomu předbíhá,
nebo rovnou odchází a jde se
najíst někam jinam.
 
A teď k jídlu. Pro někoho jsou
porce malé, polévky často
přesolené, maso nedovařené
a těstoviny převařené. Jídlo
někdy neodpovídá tomu, co je
uvedeno na stránkách jídelny.
Naopak možný výběr jídel se
rozšířil, studenti si mohou vybrat

ze tří možností.
 
Co se změnilo? Po společném
jednání vedení školy, předsedy
Studentské rady a zástupce
firmy se rozšířila nabídka zboží
ve školním bufetu.
Do občerstvení přibyly tousty,
pizza a sladkosti, je možné si
zde též zakoupit hygienické
potřeby.
 
Na závěr popřejme naší jídelně
rychlé vylepšení situace, aby
nám studentům, vyučujícím
i ostatním zaměstnancům školy
opět chutnalo.
 
VÁCLAV PEŠTA,
MILAN RÁČEK
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„Líbí se mi, že jsou žáci zvědaví 
a že se chtějí učit,“ pochvaluje si 
učitelka španělštiny Vanessa 
Lydia Fulcrand Martínez
Vanessa Lydia Fulcrand
Martínez vyučuje na naší škole
již sedmým rokem španělský
jazyk. A tak jsme se paní
profesorky zeptali, co ji
přivedlo do Česka a jak se
dostala na naši školu. A ona
nám ráda odpověděla. Jak
jinak než španělsky. A tak
pokud nerozumíte, určitě vám
studenti španělštiny rádi
pomohou.
 
„Proč jste se přestěhovala
do České republiky? Jak
dlouho žijete v ČR? Bylo to
pro vás složité?“
«Me mudé a Chequia por
razones personales. Durante mis
estudios universitarios visité
varias veces este país. Me gustó
su cultura. En septiembre de
1994 obtuve un puesto en el
Liceo Francés de Praga y me
instalé en Praga. Empecé a vivir
en este país con mi actual
marido. Terminé mis estudios
por correspondencia y empecé
a enseňar la lengua espaňola.
Lo más difícil para mí, fue
acostumbrarme al clima. Para
una persona que ha vivido en el
mediterráneo toda su infancia y
su juventud, es muy difícil
acostumbrarse a un clima frío y
gris como el de Chequia.
También fue difícil vivir lejos
del mar y adaptarse a la
gastronomía que es diferente de
la gastronomía mediterránea.»
 
 

„Co vás na Česku překvapilo
nejvíce?“
«Lo que más me sorprendió fue
el caracter de las personas. Las
personas eran serias, tristes y
desagradables. Parecía que no
tenían emociones. Pero no todo
era negativo. Me sorprendió
positivamente la cultura checa.
Por todas partes habían
conciertos, exposiciones,
museos, galerías, teatros.
También me encantó Praga. La
ciudad es maravillosa, la historia
muy interesante. Lo que más me
sorprendió del clima fue el frío y
la nieve, ¡me encanta la nieve!»
 
„Jak jste došla k učení
na našem gymnáziu? Jak
dlouho tu učíte?“
«Enseňo aquí ya el séptimo aňo.
Cuando nos mudamos a nuestra
casa cerca de Mělník, yo viajé
durante muchos aňos todos los
días a Praga. Todos los días
pasaba muchas horas en la
carretera. Cuando tu trabajo está
lejos no es muy agradable… Mi
hija mayor estudiaba aquí en el
Instituto Jana Palacha. Un día
me dijo que buscaban a una
profesora de espaňol. Dejé mi
candidatura y fui seleccionada.
Estuve trabajando un tiempo en
los dos centros escolares. Al
final, decidí quedarme aquí y
estoy muy feliz.»
 
 
 
 

„Jste na této škole spokojená?
Změnila byste zde něco?
Pokud ano, co?“
«Estoy muy satisfecha. Me gusta
enseňar aquí. Me parece que los
alumnos tienen mucho interés en
la lengua y la cultura espaňolas
y latinas en general. Les gusta la
lengua y quieren aprenderla. Me
gustan las salas de clase y
tenemos mucho material.
A veces me molestan los
alumnos perezosos que no
quieren trabajar y los alumnos
que no tienen curiosidad.
A veces simplemente están muy
cansados. Aprender una lengua
no es fácil y no es automático.
Todas las lenguas tienen su
complicación. Pero es una muy
buena inversión. Las lenguas
conectan a las personas y nos

permiten comunicar y viajar sin
dificultades. Lo ideal sería viajar
mucho con los alumnos, pero no
es tan simple. Ser profesor y ser
alumno tampoco es algo fácil.
Depende mucho del colectivo de
la clase, del ambiente y de la
sensibilidad de los alumnos y los
profesores. Ensenar es un arte…
y no es fácil!»
 
„Jak vnímáte postoj žáků ke
španělštině? Změnila byste
ho?“
«Me gusta cuando los
estudiantes son curiosos y
quieren aprender” explica la
profesora de espaňol, la seňora
Vanessa Martínez Fulcrand.»
 
LUCIE BARTÁKOVÁ,
FILIP KRÁL

Studentská rada – rozhovor se Štěpánem Bačinským o budoucích 
projektech ve škole

O studentské radě si lidé ještě
donedávna mysleli, že je to jen
ulejvárna. Poslední dobou se
to ale daří měnit – pokroky
jsou vidět v bufetu,
na záchodech, ale i na různých
akcích pořádaných studenty.
Co o tom říká nový předseda? 

„Studentskou radu vedu tři
měsíce a na pozici jejího
předsedy jsem se rozhodl
kandidovat, protože jsem v radě
viděl obrovský nevyužitý
potenciál. Podle bývalého
předsedy byla rada pro většinu
studentů jen ‚banda opic‘, a to
jsem chtěl změnit.
 
Největší úspěch je jednoznačně
to, že se nám průběžně
bez větších problémů daří
realizovat všechny plány, a to ať
už jde o vylepšování školní
budovy (renovace vybavení
na toaletách, rozšíření
sortimentu bufetu), pořádání
tematických akcí (Anonymní
ježíšek, vánoční koncert) či
pomáhání při sportovních

turnajích (Hrajeme pro, vánoční
florbal). Co ale také považuji
za velmi důležité, je fakt, že se
v radě najdou lidé, o které se
můžu opřít, a že se celkově
zvedá povědomí o naší práci.
 
Neřekl bych, že mě v souvislosti
s radou něco vyčerpává, ta
činnost mě baví a naplňuje. Je
ale pravda, že ačkoliv se občas
může zdát, že nemám co dělat,
tak v kombinaci se studiem,
dlouhodobými projekty
a záležitostmi rady je té práce
poměrně dost a poslední dobou
třeba nevěnuji tolik času lidem,
kterým bych ho věnovat chtěl.
 
Co se týče školních inovací, tak
neustále komunikujeme se

školní jídelnou, plánujeme
vymalování koutku u učebny
španělštiny a pokusíme se získat
nějaké nové vybavení
do posilovny. V blízké době
proběhne druhé kolo
studentských voleb, akce
valentýnská pošta či ponožkový
den na podporu lidí trpících
Downovým syndromem.
A studenti se samozřejmě
mohou těšit na velkou porci
sportovních akcí, jako jsou
například valentýnský
badmintonový turnaj
nebo basketbalový turnaj.“
 
VOJTĚCH RENDL,
KRYŠTOF TICHÝ
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Klub mladého diváka – bavíme se, ale i připravujeme na maturitu
Každý student již jistě o Klubu
mladého diváka (KMD) slyšel.
Každoročně nejrychlejší žáky
gymnázia, kteří se na začátku
roku přihlásí, čekají divadelní
představení za velmi výhodnou
cenu. Ani letos tomu není
jinak. Díky zhlédnutým
inscenacím si mohou rozšířit
znalosti z literatury, které
určitě využijí u maturity.
Nestojíte i vy o to, abyste byli
příští rok mezi těmi
nejrychlejšími, kteří získají
znalosti k maturitě a podívají
se na zajímavá představení?
 
Ondra Lorenc ze sexty
doporučuje i vám, abyste
popřemýšleli o členství v příštím
školním roce.
„Proč ses rozhodl stát členem
KMD?“
Jezdí tam moji kamarádi a je to
fajn zpříjemnění dne.
 
„Co si myslíš, že je pro tebe
hlavním přínosem KMD?“
Dává mi to nějaké znalosti
z literatury, takže mi to může
pomoct při maturitě.
 
„Jaké představení se ti
za celou dobu líbilo nejvíce?“

Nejvíce mě zaujalo představení
s názvem „Je třeba zabít
Sekala“.
 
Dále jsme se ptali paní
profesorek Šimánkové, (KMD
pro vyšší gymnázium)
a Drápalové-Šajtarové (KMD
junior).
„Jaké představení bylo podle
Vás u žáků nejoblíbenější?“
LŠ: Mezi nejoblíbenější patřilo
například představení Manon
Lescaut v Národním divadle
nebo velmi aktuální protiválečné
drama Matka od Karla Čapka
v divadle Mana.
TD: Nejvíce se líbilo loňské
představení v divadle ABC, a to
Diktátor (na motivy filmu s Ch.
Chaplinem).
 
„Co si myslíte, že je hlavním
důvodem, proč se studenti
stávají členy KMD?“
LŠ: Do divadel s KMD jezdí
hlavně studenti, kteří mají rádi
divadlo. Další velkou výhodou
je cena, která je i s dopravou
velmi výhodná, a také to, že se
mohou velmi příjemnou formou
obohatit o informace, které se
jim později mohou hodit
u maturity z českého jazyka.

TD: Chtějí jezdit na večerní
představení do Prahy. Navíc
navštíví pražská divadla,
do kterých se jen tak
nedostanou. Představení jsou
za přijatelnou cenu (s
dopravným cca 250 Kč). Jedou
s kamarády a užijí si společně
zájezd. Hezky se obléknou.
Před představením mají rozchod,
mohou jít do McDonalda
nebo KFC. Pobaví se, mají
zážitek. Navíc si rozšíří své
obzory. Získají kulturní rozhled.
Žijí společenským životem. Mají
rádi divadlo. Uvidí herce, které
vídají v TV nebo ve filmech.
 
„Jak a podle čeho vybíráte,
na co se půjde?“
LŠ: Výběr je poněkud
komplikovaný, protože se musí
brát v úvahu jednak dostatečná
nabídka počtu lístků
na představení (jezdí nás téměř
50), dále kvalita a vhodnost
nabízených představení a také se
snažíme o pestrost, a to nejen
žánrů, ale i divadel.
 
„Co byste chtěla vzkázat všem,
kteří zvažují členství v KMD
v příštím roce? “
LŠ: Ti, kteří se chtějí stát členy

klubu v příštím roce, musí být
hlavně dostatečně rychlí. Počet
se vždy velmi rychle zaplní, což
svědčí hlavně o tom, že s námi
studenti do divadel jezdí rádi.
TD: Nižší gymnázium jezdí se
mnou a prof. Duchkovou, VG si
musí dát přihlášku k paní
profesorce Šimánkové. Takže je
nutné se hlásit s předstihem.
Vždy je to rychle obsazené. Je to
fajn. O zájezdy je jak na VG, tak
NG velký zájem.
 
„Kolik účastníků jezdí
na divadelních představení
KMD junior?“
TD: Letos máme 48 dětí a je to
strop. Počet účastníků je závislý
na počtu míst v autobuse.
Jezdíme objednaným
autobusem. Vždy se počítají dva
pedagogické dozory. Nevím,
kolik jich má kolegyně
Šimánková.
 
Moc děkujeme za odpovědi,
třeba příští rok se i vy budete
moct těšit na čtyři divadelní
představení.
 
LISA KOVÁŘOVÁ,
NIKOL KŘÍŽOVÁ

Studenti ve světě knih.  
Výsledky vás překvapí.

V prosinci proběhla knižní
anketa, která měla zjistit, jaký
vztah mají studenti našeho
gymnázia ke knihám.
Výsledky dopadly překvapivě
dobře. Ukázalo se, že
literatura studenty zajímá.
Ze 100 studentů, kteří
odpověděli na anketu, 77 čtení
baví. Průměrný počet
přečtených knih za rok je
dokonce až 10.
 
V druhé části ankety nás
zajímalo, jestli respondenti
preferují spíše knihy nebo filmy.
Překvapivě většina má ráda
obojí stejně. Na téma filmu
navazovala otázka, jaká je
nejlepší filmová adaptace.
Nejvíce hlasů získala díla Harry
Potter a Pán prstenů.
 
Závěrečná část ankety už byla
jenom pro skutečné milovníky

čtení, kterých jsme se ptali
na oblíbené žánry ve světě knih.
Nejoblíbenější byla fantasy (57),
ale román obdržel pouze o 2
hlasy méně.
 
Napadlo nás se zeptat i na
otázku ohledně významu země
původu autora pro čtenáře,
protože někteří lidé si tituly
vybírají podle tohoto kritéria.
Překvapilo nás však, že
pro většinu to není rozhodující.
 
Poslední otázka zněla: „Jaká je
vaše nejoblíbenější knížka?“
Mezi odpověďmi se objevily
hodně známé tituly, např.
Hraničářův učeň, Krutý princ
a Harry Potter, ale i méně
známé, např. Majonéza
k snídani.
 
MARTIN KADLEC
OLGA MIHULKOVÁ

Stálo za to tak dlouhé čekání na 
Avatar: The Way of Water?
Po 13 letech se fanoušci
dočkali pokračování
kultovního filmu své doby.
Avatar 2 nabízí podle
očekávání výborné grafické
zpracování, úchvatnou
přírodu Pandory
a pokračování příběhu Jacka
Sullyho.
 
Z našeho pohledu se dlouhé
čekání opravdu vyplatilo. Avatar
2 je jeden z nejlépe graficky
zpracovaných filmů roku 2022.
Není se čemu divit, když jeho
rozpočet byl 250 milionů dolarů.
 
Herecké obsazení se nám velmi
líbilo.V hlavních rolích se
představili: Stephen Lang jako
záporák plukovník Miles, Sam
Worthington jako Jack Sully,
Zoe Saldana jako Neytiri.
 
Příběh nádherně navazuje
na předešlý díl. I přes fakt, že
film má 3 hodiny, utíká rychle,
avšak finální střet už je
natahovaný a zbytečně dlouhý.
Zápletky jsou předvídatelné
a jasné již od začátku, ale
vyvažují to vedlejší příběhy
a nečekané zvraty.

Doporučujeme film zhlédnout –
je to dobrá podívaná.
 
TOMÁŠ ROBENEK,
OLIVER ZEMAN
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„Původně to měl být Twitter, ale stal se z 
toho Instagram,“ řekla paní profesorka 
Drápalová-Šajtarová.
V dnešním světě plném
sociálních sítí, kdy lidé tráví
více času na internetu než
v reálném životě, má
Instagram snad každý.
Výjimkou není ani naše škola.
Instagram již totiž neslouží
pouze pro sdílení svých
hezkých selfíček, ale také jako
dobrý komunikační,
propagační a informační
kanál. A z těchto důvodů ho
právě máme i my. A nemáme
jen jeden, ale rovnou dva. 
 
První oficiální účet našeho
gymnázia nese název
@gjp_mělník. Nápad
na vytvoření instagramového
účtu dostal pan profesor Dvořák
spolu s paní profesorkou
Drápalovou-Šajtarovou, která ho
i oficiálně spravuje s pomocí
většiny učitelského sboru.
Založili ho s cílem informovat
nejen naše studenty, ale
i případné budoucí uchazeče

o studium o dění ve škole. Má
tedy částečně i propagační
funkci. Příjemným překvapením
pro správce účtu je vysoká
aktivita sledujících.
 
Funguje již od začátku letošního
školního roku a za tu dobu
nasbíral přes 350 sledujících.
Na účtu je nyní něco přes 115
příspěvků, které přibývají velice
rychle – hlavně i proto, že se
na naší škole stále něco děje.
Jejich náplní je převážně sdílení
momentů z důležitých školních
akcí, např. sportovních turnajů,
odborných exkurzí či
maturitních plesů, ale i střípky
z běžného studentského života,
dokumentace laboratorních
prací, třídní výlety atd.
Příspěvky naši učitelé přidávají
co nejdříve po skončení akce,
často ale i v jejím průběhu.
Obecně slaví úspěch,
nejlajkovanější příspěvek má
dokonce 160 lajků. Sama paní

ředitelka je s chodem
Instagramu spokojená, proto se
uvažuje i o založení školního
Twitter účtu.
 
Druhým instagramovým
profilem gymnázia je oficiální
účet naší studentské rady. Jeho
správkyní je Justina Uxová
ze sexty. Velmi často zde
zveřejňuje aktuality týkající se
různých olympiád, soutěží, ale
také nadcházející akce, ať už
sportovní, či kulturní podle
plánu naší studentské rady.
Instagram funguje již od roku
2020, ale svůj největší boom

foto: Instagram: studentska_rada_gjp

zažívá až nyní, právě
pod správou Justiny. Má
přes 430 sledujících a na jeho
feedu naleznete přes 30
příspěvků, převážně instastories,
aby byly zprávy co nejvíc fresh.
 
Instagramy Gymnázia Jana
Palacha jsou tedy dobrým
důkazem nejen aktivit na naší
škole, ale i spokojenosti jejích
studentů.
 
MICHAELA MÜLLEROVÁ,
BARBORA ŠNOBLOVÁ

Člověče, nezlob se!
Na naší škole mají všichni žáci
po středečním vyučování
možnost zahrát si deskové hry.
Na deskovky může přijít
kdokoliv, kdo se rád baví
a nebojí se zkusit něco nového.
 
Mnoho studentů gymnázia moc
rádo chodí na kroužek deskovek,
příjemné zpestření středečního
odpoledne. Na deskovky rádi
vzpomínají i bývalí žáci naší
školy, chodí si totiž občas znovu
zahrát.
 
Za tu dobu, co tento kroužek
naše skupina navštěvuje, jsme
přišli na chuť několika her.
Zabavily nás párty hry, kde nás
potrápila pantomima
nebo popisování pojmů a u
některých nám šlo doslova
o život. Příkladem toho je hra
Infarkt! s hlavním cílem udržet
správnou životasprávu
a neumřít. Ovšem nespočet času
jsme strávili i u her, při kterých
jsme museli zapojit náš rozum
k vymýšlení správné herní
taktiky. Mezi jasné favority patří
německá hra Tempel des
Schreckens, při které se buď
snažíte najít poklad, nebo zmást
své protihráče a hru jim zkazit
nalezením místnosti plné

výbušnin. Mezi jiné a velice
krásné hry se řadí Na křídlech
nebo Toulavé věže.
 
Někteří dospívají k názoru, že
chodit na jakýkoliv kroužek je
ztráta času, ale po stresující
škole jsou deskovky zábavným
odreagováním. Ať už máte rádi
cokoliv, svou oblíbenou hru si tu
určitě najdete. Na výběr máte
spoustu možností. A kdyby vás
tento článek oslovil, můžete se
k nám připojit každou středu
od 14:20 do 18:00.
 
Tak se nebojte a přijďte
do útulného koutku u sborovny,
kde deskovky hrajeme. Rádi vás
uvidíme, přece jenom, čím víc
tím líp.
 
KATEŘINA KRÁLOVÁ,
EMA SUDOVÁ

Koho naši studenti zvolili za 
prezidenta?

foto: T. Drápalová

Z devíti kandidátů, kteří byli
na výběr, hlasovalo v prvním
kole nejvíce studentů
pro Danuši Nerudovou a Petra
Pavla. V kole druhém vyhrál
Petr Pavel, a stal se tak na naší
škole novým prezidentem.
 
Studenti GJP se mohli 12.
prosince 2022 zúčastnit prvního
kola Studentských
prezidentských voleb. Volilo se
od 8:45 až do 13:00 ve studovně.
Zde voliči obdrželi volební
lístek se jmény devíti kandidátů,
za plentou zakroužkovali
zvolené číslo a lístek vhodili
do volební urny. Výsledky byly
zveřejněny o dva dny později

a první kolo vyhrála Danuše
Nerudová s 39 hlasy, na druhém
místě se umístil Petr Pavel,
pro kterého hlasovalo 33
studentů, a ostatní kandidáti již
dostali jen po třech nebo dvou
hlasech. Celkem z 340
oprávněných voličů odevzdalo
hlas 89, z toho 85 platných.
 
Druhé kolo proběhlo 18. ledna
2023, ve kterém proti sobě stáli
Petr Pavel a Andrej Babiš.
Celkem přišlo volit 134
studentů, kteří odevzdali 128
platných hlasů. Novým
prezidentem byl na naší škole
zvolen se 115 hlasy Petr Pavel
a Andrej Babiš získal pouze 13
hlasů. Naši studenti si za nového
prezidenta zvolili Petra Pavla.
Nakonec námi vybraný kandidát
skutečné prezidentské volby
o týden později vyhrál
a následujících pět let bude stát
v čele naší země. Naši studenti
již v březnu 2022 při účasti
ve Fokusu Václava Moravce
o válce na Ukrajině věděli,
s kým se vyfotit. To dokazuje
přiložená fotografie.
 
JAKUB FINKOUS,
JAKUB PAVELKA
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„Překvapil mě výkon 2. A,“ zhodnotila 
profesorka Černá

jsme paní profesorku Evu
Černou o vyjádření
k proběhlému turnaji.
 
„Jsem moc spokojená. Proběhlo
to v pohodě. Sice tam bylo pár
momentů, které byly vyhrocené,
ale myslím si, že se rychle
vyřešily. Byly tam nějaké nové
zkušenosti, na které jsme nebyli

připraveni, například hra
v prodloužení. Jediné, co mi
trochu vadilo, bylo, že se hrálo
na dvě skupiny. Bylo hodně
přihlášených družstev, a tím
pádem nemohl hrát každý
s každým, tak jak to bylo
v minulých letech. Ale v počtu
deseti družstev by se strašně
moc navýšil počet zápasů. Přišlo
mi škoda, že si ti nepostupující
poté už nezahráli.“
 
A co na turnaj říká předseda
studentské rady Štěpán
Bačinský?
 
„Turnaj se obešel bez větších
organizačních potíží a celkově
ho považuji za povedený. Víme
co zlepšit a uplatníme to
u následujících sportovních
akcí.“
 
Poděkování patří všem
zúčastněným a pořádající 4. B.
 
ALŽBĚTA ŘEHÁKOVÁ,
ELIŠKA TARANTOVÁ

Napínavé souboje, jasně
vyhrané zápasy, ale i nečekané
obraty. To a ještě mnohem víc
jste mohli vidět
na florbalovém turnaji, který
se konal 22. prosince v hale
Gymnázia Jana Palacha.
 
Výherci se podle očekávání stali
žáci septimy, kteří ve finále

porazili výběr oktávy. Ta také
měla nakročeno k dobrému
umístění, ale bohužel na septimu
nestačila, a tak získala pouze
druhé místo. O třetí se popraly
třídy 2. A a kvinta. Zápas skončil
lépe pro žáky 2. A, a tedy výběr
z kvinty po dlouhém
a namáhavém boji bral
bramborovou medaili. Požádali

Jsou studenti zapálení olympionici?
ze 75 dotazovaných, tento školní
rok to je pouhých 28 žáků Počet
to snad není konečný, budou
ještě další olympiády.
 
Zatímco v roce 2021/22 byl
největší zájem o matematiku
a logiku, tak v roce 2022/23 to
byly právě dějepis a čeština.
Překvapivě rychle vzrostl zájem
o chemii. Zároveň ale poklesla
průměrná úspěšnost žáků
postupujících do dalších kol.
V roce 2021/22 postoupilo
do krajských kol celkem 13
dotazovaných studentů, kdežto
v roce 2022/23 se snížil počet
postupujících na pouhých 5.
 
Tento pokles nezabránil našim
žákům v postupu do dalších kol.
Krásným příkladem této
skutečnosti je listopadová
ekologická olympiáda, která
proběhla ve Vlašimi. Žáci zde
prokázali své vědomosti
v zoologii, geologii a mnohém
dalším. Dokonce se jim podařilo
postavit i budku pro sovu
pálenou. Náš tým nováčků
„Čolci“ ve složení Vilém Luzar
a Theodor Vávra (oba z kvarty)
se sice umístil předposlední, ale
odnesl si spoustu zkušeností
a zážitků. Zato tým ve složení
Katka Helclová (oktáva), Vojta

Možná jste si všimli dotazníku
na Gmailu týkajícího se
vědomostních olympiád.
A právě v tomto článku se
dozvíte jeho výsledky.
Zaznamenali jsme mírný
pokles zájmu o vědomostní
olympiády, i tak to žákům
nezabránilo vyhrávat
a postupovat.
 
V prvním lednovém týdnu

proběhl průzkum týkající se
vědomostních olympiád. Této
akce se zúčastnilo 75 studentů
Gymnázia Jana Palacha, proto
vnímejte jeho závěry jen jako
orientační.
 
Výsledky nám ukázaly zcela
zřetelný úbytek zájmu studentů
o vědomostní olympiády.
Zatímco se v roce 2021/22
zúčastnilo olympiád 36 žáků

Hrabánek a Jirka Klivan (oba
ze sexty) vyhrál krásné první
místo.
 
V logické olympiádě se nám
taky zadařilo. Z celkového počtu
55 účastníků se na vynikajícím
5. místě umístil Vojtěch Beneš
(sexta) a na 8. místě Jakub
Štefan (3. B). Dále se pak
zúčastnil Michal Hošek (tercie),
který skončil v mladší kategorii
na 29. místě.
 
Doufáme, že se zúčastníte
nějaké té olympiády a třeba
i postoupíte.
 
VÁCLAV PILAŘ,
VERONIKA WIESNEROVÁ
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Duch školy stále žije, nebo?
do obrazů přidává vraha, další
vojáky, jiný mimozemšťany.
Není naším cílem popsat každý
obraz zvlášť, ale spíš jako celek.
A ten se na první pohled tváří
nevědomě. No opravdu, podle
tohoto vzoru se asi všichni bojí
něčeho jiného.
 
Každý obraz křičí jinak. Že
bychom byli tak rozdílní?
Kromě pozadí máme každý jiné
problémy? Jistě, každý jsme
jiný, ale existují určitá hluboká
pojítka, která nás spojují
dohromady. Možná nejsme jen
jedinci ve velkém stroji. Škola
nás spojuje. I kvůli ní občas
křičíme. Když nás někdy příliš
omezuje, nebo když dostaneme
špatnou známku. Nikdy se ale
nenecháme úplně unést. Přece
jenom, známky nejsou příliš
funkční doklad o inteligenci
žáka.
 
A tak pokračujeme dál. Stejně
jako ve výtvarce. Tentokrát
malujeme portrét Jana Palacha.
Ten je velmi důležitou osobností
pro naši školu. Ve svých dvaceti
letech se obětoval za svobodu
celého národa a trvalo dalších
dvacet let, než jeho oběť byla
vyslyšena. Všichni přemýšlíme
o Janu Palachovi jinak, každý ho
i jinak namaluje. Ty vyvěšené
obrazy poté mohou ovlivňovat
nás kolemjdoucí. Svým
vyjádřením životního příběhu
Jana Palacha. Někdo ho vnímá
účelně vesele, někdo smutně.
Důležité je, že obě témata
souvisí. To on už nemohl
vydržet bezpráví, které se v naší
zemi dělo. Možná kvůli tomu

Proč bychom o ducha školy
měli stát?
Škola, i když se to nezdá, je
kreativní prostor. Každý z nás
do něj ať už úmyslně,
nebo neúmyslně přispívá
svými myšlenkami a za to
radostně dostáváme známky.
Když potom večer odcházíme
znavení ze školy, jsme
ovlivněni těmito myšlenkami,
tímto duchem. Proto stojí
za zamyšlení. Abychom co
nejvíce demonstrovali
kreativitu, vybrali jsme obrazy
visící po celé škole. Právě ty
nejvíce vypovídají o nás
i našich společných
myšlenkách. 

 
Všichni se asi shodneme, že
nejkreativnějším předmětem je
výtvarka. I přes většinou zadané
téma si najdeme cestu, jak si ho
přizpůsobit svým nápadům
nebo myšlenkám. Jak už jsme
zmínili na začátku, spoluvytváří
školní prostor.
 
Tak třeba hlavní chodba druhého
patra. Ta je celá ověšená
projekty, obrazy a fotografiemi
nás studentů. Hned na začátku
jsou adaptace slavného
expresionistického obrazu
Výkřik. I když zde visí jen ty
nejlepší, je okamžitě zřejmé, že
každý obraz je jiný. Jeden autor

i křičel. Ne že by naše problémy
byly stejné, ale je to právě škola,
kde bychom o nich měli
přemýšlet a mluvit. Právě v tom
podle nás žije kreativita tohoto
prostoru. Naše problémy nikdy
nejsou stejné, ale navzájem si
můžeme pomoci. Možná
i výtvarka nám poté pomáhá tato
všechna témata zpracovat, a ne
jenom problémy.
 
Samotný duch. Duch naší školy
je tajemný. Někdy nás zavede
úplně na scestí, jindy odcházíme
ze školy šťastní jako nikdy dřív.
Je ale potřeba mu
naslouchat. To on nám může dát
rozhled, nápady i myšlenky, jež
budou jedinečné a potřebné. Ten
náš je o svobodě a kreativitě.
 
VINCENT KOVÁŘ,
JAN ODROBINA

Dostali jste dárek od tajného ctitele?

foto: Instagram: studentska_rada_gjp

Před Vánocemi jsme si mohli

na dveřích po celé škole
všimnout vyvěšených letáků
o anonymním ježíškovi.
V pondělí 19. prosince se
pod stromečkem u sborovny
začaly shromažďovat dárky se
jmény. Bylo jich vybráno
celkem 15 a v průběhu třetí
hodiny je organizátorky
z kvinty rozdávaly. Nikdo
z obdarovaných netušil, kdo je
dárcem.
 
Dárky bylo možné přinést
o velkou přestávku do 10 hodin
ke sborovně pod vánoční
stromeček, který nastrojila paní
profesorka Duchková za pomoci
sextánek. Tento rok se rozdávání
dárků ujaly dvě žákyně z kvinty.
Jejich příchod do tříd již z dálky
oznamovalo cinkání zvonečku.

foto: Instagram: studentska_rada_gjp

Dárky byly úspěšně doručeny.
Nejvíce jich obdržela sekunda,
ale našly se nějaké i pro učitele.
Všichni obdarovaní byli mile
překvapeni a vděční.

 
EMÍLIE ŠULCOVÁ,
ANNA TRUHLÁŘOVÁ


